
Máte nějaké potíže? 
 

Bolí vás něco? – Nic mě nebolí. 

 

Jaký je váš krevní tlak? Perfektní. 120 na 80. / 120 na 60 

Malé dítě: 110 na 60; starý tlustý člověk: vysoký krevní tlak 

 

Locative grammar: question KDE? 
 location 

 prepositions V / NA 

 forms 

o masculines: https://flic.kr/p/oZou9n 

o feminines: https://flic.kr/p/oZpqyy  

o neutres: https://flic.kr/p/oZoJwG 

 

Oddělení v nemocnici 
Potkal jsem + acc (I met) 

Potkala jsem gynekologa. 

Potkal jsem dětského lékaře. 

Potkala jsem očního lékaře. 

Potkala jsem chiruržku. 

 

Škola – ve škole. (A – E) 

Jsem v nemocnici (nemocnice, F). 

 

Oddělení Kdo tam pracuje? – 
muž 

Kdo tam pracuje? – 
žena 

Kde pracujou? 

Chirurgie  
[chirurgije] 

chirurg chiruržka NA chirurgii 
[na chirurgiji] 

Gynekologie a 
porodnictví 

Gynekolog Gynekoložka  

Oční lékařství Oční lékař Oční lékařka  

ORL Uši 
Krk 
Nos 
Ušní / krční / nosní 
lékař 
 
 

  

https://flic.kr/p/oZou9n
https://flic.kr/p/oZpqyy
https://flic.kr/p/oZoJwG


Ortopedie Ortoped ortopedka  

Traumatologie    

Urologie    

Dětské lékařství    

Endokrinologie    

Gastroenterologie    

Geriatrie    

Imunologie    

Kardiologie    

Nefrologie    

Onkologie    

Revmatologie    

Anesteziologie a 
resuscitace 

   

Dermatologie    

Infekce    

Neurologie    

Psychiatrie    

Rehabilitační lékařství    

Stomatologie zubař zubařka  

 

 

Kde pracuje revmatolog? – Na revmatologii. 

 

Každý den studuju v knihovně. 

Čekám na zastávce. 

 

 

Ráda plavu v moři. Plavu v bazénu. 

Loď (boat) je na moři. 

 

Pacient má nádor (tumor)  

 v srdci 

 v jazyku 

 v krku 

 v žaludku (žaludek) 

 v mozku (mozek) 

 v noze 

 v kosti 

 céva: v cévách (plural) 

 v plicích (plural) 



 

 v játrech (plural) 

Kde je mozek? Na krku?  

Mozek je v hlavě. Mozek je v lebce (lebka). 

Na hlavě mám vlasy. 

Kde je oko? Oko je na obličeji. 

Kde je žaludek? Žaludek je v břiše (břicho). 

Kde je pupek? Na břiše. 

Kde je koleno? Koleno je v noze. 

Chlupy jsou na noze. 

 

Na světě (in the world) je Evropa. > V Evropě… 

 

Na  

 

V pacientce je žaludek.  



 

 

Na obrázku je pokoj. 

V pokoji je postel.  V pokoji jsou tři postele. 

V pokoji je sestra. 

Kde je sestra? – Sestra je u postele (at the bed) / u pacientky (at the patient) / u okna (at the 

window). 

V pokoji jsou tři stoly. (3 TABLES) 

V pokoji je vozík (wheelchair). 

V pokoji jsou berle (crutches). 

 

Kde je čaj? – Čaj je na stole. 

Co ještě je na stole? – Toaletní papír. Kelímek (plastic cup). Hrnek (cup). Sklenice (glass). 

Co je v kelímku? – V kelímku je voda. There is water … (N) 

Co vidíte v kelímku? Vidím vodu v kelímku. (I see water, A) 

Jídlo. Jaké jídlo?  Nechutné jídlo. (disgusting) 

 

Asi jídlo (probably food). 

 

Co vidíte na obrázku? 
Vidím polévku. 

Vidím  

 

Doktorka vidí pacienta. Doktorka pomáhá (helps) pacientovi (D). 

 

 

 

 

Pokoj v nemocnici 
http://1drv.ms/1C56Wlb – http://1drv.ms/1C574kL – http://1drv.ms/1C578B9  

Co je na obrázku? 

Co vidíte na obrázku? 

http://1drv.ms/1C56Wlb
http://1drv.ms/1C574kL
http://1drv.ms/1C578B9

